
Concept Inspraakreactie Festival Titanium
Commissie Ruimte, Groen, Water/Wonen, 17 mei 2023
Nicolette Buiter, namens Utrechts Landschap en Natuur- en Vogelwacht De Vijfheerenlanden 

Dia 1: Mijn naam is Nicolette Buiter, ik werk voor Utrechts Landschap. Ik spreek mede in namens de Natuur- en 
Vogelwacht De Vijfheerenlanden.

Dia 2: Zoals u misschien weet, hebben deze organisaties een zienswijze ingediend over de vergunningaanvragen
voor de festivals bij de Plas Middelwaard in Vianen. Wij hebben dit gedaan omdat we ons zorgen maken over de 
bescherming van natuurwaarden rondom de plas.

Dia 3: De plas is deels eigendom van de gemeente Vijfheerenlanden en deels van het Utrechts Landschap. 
De festivals vinden plaats op het terrein van de gemeente en op een aangrenzend terrein van het Rijk. 
Dia 4: Een deel van het festivalterrein ligt in het Natuurnetwerk (het NNN) en het gehele terrein wordt omgeven 
door het NNN. Staatsbosbeheer, die het terrein oostelijk van de brug over de Lek beheert, heeft haar 
toestemming voor de festivals ingetrokken. Dit gebied maakt vanaf 2023 geen onderdeel meer uit van het 
festivalterrein.

Het festival Titanium betreft een hardcore-dancefestival + vuurwerkshow voor 15.000 bezoekers. Het vond 
afgelopen zaterdag 13 mei plaats. Festival By the Creek is een tweedaags dancefestival op 1 en 2 juli voor 
maximaal 20.000 bezoekers per dag. Deze vergunning is nog niet verleend.

Beide festivals vonden vorig jaar ook plaats. Ook toen hebben wij een zienswijze en daarna bezwaar ingediend. 
Het bezwaar was gegrond, wat er toe leidde dat na afloop van de festivals, de vergunningen door B&W zijn 
ingetrokken, onder andere omdat niet getoetst was aan de Interim Omgevingsverordening. Specifiek ging het om 
toetsing van de aantasting van het NNN.

Voor het festival Titanium 2023 heeft de gemeente de Omgevingsvergunning verleend op 9 mei. Wij wenden ons 
nu tot u, omdat het proces zowel procedureel als inhoudelijk wat hobbels kent. Wij vermoeden dat dit bij veel 
meer evenementen voorkomt.

Dia 5: Procedureel
De vergunning is kort voorafgaand aan het festival verleend. Bezwaar maken is dan weinig zinvol meer: het 
festival heeft immers al plaatsgevonden als het bezwaar wordt behandeld.

Vervolgens lijkt het er op dat er zonder onze zienswijze gewoon vergunning zou zijn verleend voor parkeren in 
een goed ontwikkeld glanshaverhooiland dat onderdeel is van het NNN. Gelukkig is besloten dit niet toe te staan. 
Daar zijn we blij mee! Maar tegelijkertijd maken we ons zorgen over het NNN in situaties waarbij zienswijzen 
ontbreken.

Ook constateren we dat de vergunning is afgegeven voordat het formele advies van de provincie was ontvangen. 
Uit dat advies blijkt dat de provincie kritische opmerkingen maakte over aantasting van natuur en geen 
toestemming gaf voor vuurwerk. De vuurwerkshow heeft wel plaatsgevonden.

Dia 6: Inhoudelijk
Ondanks dat de meeste muziekpodia zich net buiten het NNN bevinden, zullen de geluids- en lichteffecten van 
het festival het NNN verstoren. Dat geldt uiteraard ook voor vuurwerk, waarvan de resten overal terecht komen en
door wind en water worden verspreid over een groter gebied. Ik wil dit graag illustreren met een filmpje dat ik 
nastuur via de griffie.



Er ligt nu veel, moeilijk te verwijderen, plastic afval in het NNN. Een langdurige verontreiniging van bodem en 
water en een risico voor de gezondheid van dieren!

Wij hebben meer inhoudelijke bezwaren bij de verleende vergunning. Dat vergt voor nu te veel tijd. Dia 7: Het 
signaal dat wij nu aan PS willen geven is dat activiteiten waarvoor een ‘Omgevingsvergunning strijdig gebruik’ 
nodig is, meestal niet ter beoordeling langskomen bij de provincie. Gemeenten gaan af op ecologische rapporten 
van de initiatiefnemer. Helaas geven die vaak een onvolledig beeld van de effecten, zoals het parkeren in het 
glanshaverhooiland. Dit wordt bevestigd door het feit dat de provincie constateert dat de gemeente aan GS geen 
advies, maar een Verklaring Van Geen Bedenkingen (VVGB) had moeten vragen, vanwege de mogelijke effecten
op de natuur.

Dia 8: Tot slot
Wij zijn niet tegen festivals. Wij vinden alleen dat de omvang van festivals, de locatie, de datum, het aantal en de 
cumulatie van festivals moet worden afgestemd op de draagkracht van het gebied. 

Wij verzoeken u daarom te overwegen of het opstellen van een provinciale beleidslijn voor evenementen vooraf 
duidelijkheid kan geven. 

Wij denken aan zowel een procedurele werkwijze voor tijdige afstemming tussen alle betrokken partijen, als aan 
een inhoudelijk deel over waar welke festivals kunnen plaatsvinden. Zo kunnen festivals met veel geluid en licht 
plaatsvinden op industrieterreinen, sportvelden of andere stedelijke omgevingen. Festivals met beperktere 
effecten of festivals die plaatsvinden buiten de kwetsbare perioden voor de natuur, kunnen mogelijk wel 
plaatsvinden in een groenere omgeving. Voor vuurwerk in het broedseizoen of nabij het NNN zou helemaal geen 
toestemming moeten worden verleend. Dat betekent dat de locatie Middelwaard voor de festivals Titanium en By 
the Creek in deze omvang, in deze periode van het jaar en in deze combinatie niet geschikt is.

Uiteraard zijn wij graag bereid een bijdrage te leveren aan het opstellen van zo’n document.

Hartelijk dank voor uw aandacht.


